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国家语委科研基地 中国外语战略研究中心

Research Center for Foreign Language Strategies, State Language Commission
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通讯地址：上海市大连西路550号338信箱
邮政编码：200083
办公地点：上海外国语大学虹口校区5号楼6楼
电话/传真：021-35372844
电子信箱：fls@shisu.edu.cn
网    址：www.fls.shisu.edu.cn
Address: 550 Dalian Road (W), P. O. Box 338, Shanghai 200083, P. R. China

Location: Floor 6, Building 5, Hongkou Campus, Shanghai International Studies University

Telephone/Fax: +86 21 35372844
E-mail: fls@shisu.edu.cn
Webpage: www.fls.shisu.edu.cn
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中心简介

中国外语战略研究中心是一家在国家语言文字工作委员会直接领导下、与上海外国语大学合作共建的实体研究机构，其目标是成为国家制定外语战略的智囊库和信息中心。中心采取“四位一体”的运作模式，即专职科研、兼职科研、研究生教学、专业刊物编辑同时进行，以项目管理为主要方式开展多种形式的研究工作。
ABOUT US

The Research Center for Foreign Language Strategies (RCFLS) is a research institution jointly developed by Shanghai International Studies University and the State Language Commission (SLC) of China, and is under direct supervision of the SLC. It aims to become a think-tank and information hub for the Chinese government in the making of foreign language strategies. It has four operational functions in parallel: full-time research, part-time research, graduate education, and journal publication. Its research and daily operation rely mainly on fundings from various resources.
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中心宗旨
· 开展外语应用、外语需求、外语教育、外语舆情的调查与研究，为国家制定外语发展战略和相关政策提供咨询服务。

· 开展外国语言文字应用管理的法规与标准研究，协助政府部门研制中国外语应用的规范和标准。
· 开展国外语言文字政策及语言生活的监测与研究，为我国的语言决策及语言研究提供咨询和参考。

· 集聚国内外多学科、多语种的研究力量，成就学术优势，推动外国语言学及应用语言学的发展。

MISSIONS

· Conducting surveys and research on foreign languages in terms of uses, needs and supplies, education, and public opinions, and offering consultation to the Chinese government regarding foreign language planning and policy making

· Conducting research on regulations and standardization of foreign language uses and assisting public sectors in developing norms and standards on foreign language uses in China

· Monitoring and investigating language policy issues and daily uses of language in overseas countries, in order to better serve China’s language policy making and relevant research 

· Attracting researchers from both home and abroad to carry out multilingual, interdisciplinary research projects, and promoting further development of foreign language research and applied linguistics 
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研究方向
· 外语的社会需求调查与舆情监测

· 外语的社会应用调查与管理规范

· 外语教育发展的动态与政策制定

· 语言政策研究的基本理论与方法

· 多维度视野中的语言学基础研究

· 政府部门根据需要安排的其他工作
RESEARCH AREAS

· Foreign language needs and public opinions

· Regulations of foreign language uses

· Development and policy making of foreign language education 

· Research theory and methodology in language policy and planning

· Linguistic research from a multidimensional perspective 

· Need-based work from governmental agencies
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机构设置

· 顾问委员会
· 学术委员会

· 语言政策研究室

· 外语生活研究室

· 刊物及数据中心
· 行政办公室

ORGANIZATION

· Advisory committee

· Academic committee

· Department of Language Planning & Policy
· Department of Foreign Language Uses & Education
· Office of Journals and Databases

· Administrative Office
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网站 
中国外语战略研究网（配网站首页截图, www.fls.shisu.edu.cn）
期刊（配各个期刊的封面图片，也可以只出现刊物图片，省去文字）
· 外国语

· 外语界

· 外语电化教学

· 外语测试与教学

· 外语战略动态

JOURNALS（文字可以不出现，只出现刊物图片）

· Journal of Foreign Languages

· Foreign Language World

· Computer-assisted Foreign Language Education

· Foreign Language Testing and Teaching

· Current Affairs of Foreign Language Policy
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标志性成果

· 外语战略研究丛书
· 语言列国志丛书

· 外语监测年度报告

· 系列数据库（配四个数据库的登录界面截图）
REPRESNETATIVE PUBLICATIONS

· Book series on foreign language strategies
· Book series on language policies by countries

· Annual reports on foreign language monitoring

· Database series

